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PROTOKÓŁ NR II/11 

z zebrania sprawozdawczego Sołectwa Kujawska 

20  października 2011 r. 

 

A.Ciesiółka – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 26 mieszkańców, 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

 

p. A. Ciesiółka – propozycje na przewodniczącego zebrania ?  

Mieszkańcy zaproponowali A. Ciesiółkę.  

Kto jest za tym, abym prowadził zebranie ? 

Wszyscy mieszkańcy – za. 

 

A.Ciesiółka – na protokolantkę proponuję p. Katarzynę Ciudzińską, przedstawiciela Urzędu 

MiG.  

Kto jest za ? 

Wszyscy – za 

 

A.Ciesiółka – odczytał porządek obrad. Czy są uwagi ? 

Nie zgłoszono. 

Kto za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy – za. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

Ad. 1. 

A.Ciesiółka – przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej w 2011 r. – zał. nr 3. 

 

A.Ciesiółka – Czy są pytania do sprawozdania ?  

Mieszkańcy nie zgłosili. 

 

Ad.2. 

V-ce Burmistrz MiG T. Substyk – poinformowała, że rok 2011 jest dla Gminy trudnym 

rokiem pod względem prowadzonych inwestycji. Gmina ma szansę otrzymać na ich realizację 
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50 mln zł dofinansowania z UE, jednak drugie tyle musi wyłożyć z środków własnych. 

Gmina do tej pory wydała na inwestycje 8 mln zł.  

Zmniejszenie dochodów budżetowych w budżecie na 2011 r. jest skutkiem niskiej sprzedaży 

majątku gminy i mniejszych wpływów ze środków unijnych. 

Inwestycje realizowane to m.in.: 

- budowa tunelu w ramach projektu BiT City, to najważniejsza inwestycja prowadzona w 

mieście. Projekt składa się z 2 etapów. Etap I obejmujący budowę wiaduktu kolejowego oraz 

etap II obejmujący przebudowę peronów, wybudowanie Punktu Obsługi Pasażerów, budowę 

parkingów. Obecnie trwają prace związane z rozdzieleniem kanalizacji ogólnospławnej, na 

kanalizację deszczową i sanitarną w ul. 23 Stycznia. Chwilowo firma Eurovia zaprzestała 

wykonywania prac budowlanych na wiadukcie kolejowym, ponieważ czeka na uzyskanie 

pozwolenia wodno – prawnego, które pozwoli obniżyć lustro wód gruntowych, poprzez 

odwodnienie wykopu. Firma chciałaby to wykonać technologią tzw. betonowania pod wodą. 

To kosztowna technologia. Gmina zasięgnie opinii specjalistów w tej sprawie, czy się to 

kalkuluje czy też nie. Zakończenie I etapu budowy planowane jest w 2012 r.  

- rozbudowa II etapu Parku Przemysłowego –  m.in. przedłużona zostanie ul. Haska i ul. 

Rzymska do ul. Kujawskiej wraz z wykonaniem pełnego uzbrojenia. Zaprojektowane zostały 

także zatoczki autobusowe. Zakończenie prac planowane jest w połowie 2012 roku. Pojawiają 

się już pierwsi inwestorzy chcący wydzierżawiać tereny na parku.  

Ponadto zakończono inwestycje związane z : 

- budową kompleksu szkolnego na Osiedlu Toruńskim wraz z budową boiska „Orlik” i 

placem zabaw. Całkowity koszt inwestycji wyniósł około 20 mln zł, Gmina otrzymała na ten 

cel dofinansowanie w ramach RPO w wysokości 4 mln zł, 

- oddaniem do użytku Centrum Aktywności i Edukacji, w którym znajduje się Biblioteka 

Publiczna oraz  Punkt Obsługi Bezrobotnych – na ten cel Gmina otrzymała 80% 

dofinansowanie z UE, 

- zakończeniem przebudowy świetlicy „Makowianka” we wsi Otorowo – Makowiska, 

- wykonaniem ul. Kujawskiej i ul. Tartacznej w kierunku szkoły – całkowity koszt wyniósł 3  

   mln zł.  

Planowane inwestycje: 

- modernizacja Soleckiego Centrum Kultury, 

- budowa sieci szerokopasmowej. 

 

Dodała, że na wszystkie w/w inwestycje Gmina otrzymała dofinansowanie z UE, stąd też w 

pierwszej kolejności są one realizowane.  
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Ad. 3 i 4 

 

Mieszkaniec Soł. Kujawska – Kiedy zostanie utwardzona ul. Sosnowa ? 

 

V-ce Burmistrz MiG – wyjaśniła, że w tej ulicy od zawsze istniał problem związany z 

odwodnieniem. Gmina opracowuje dokumentację m.in. na wykonanie ul. Sosnowej, ul. 

Lipowej, od ul. Toruńskiej do przejazdu kolejowego oraz na odcinku pomiędzy ul. Lipową, a 

ul. Tartaczną w kierunku do szkoły, aby móc złożyć wniosek o dofinansowanie z ramach 

Narodowego Programy Przebudowy Dróg Lokalnych. W 2012 r. może uda się pozyskać 

dofinansowanie na budowę dróg na terenie Gminy ? Nie wiadomo, mamy nadzieję, że tak. 

Przedstawiła zebranym koncepcję modernizacji ulicy Lipowej na odcinku od ul. Toruńskiej 

do przejazdu kolejowego wraz z wykonaniem chodnika, ścieżki rowerowej, zatoczki 

autobusowej, na skrzyżowaniu wykonane zostaną wysepki spowalniające ruch oraz przejścia 

dla pieszych. 

Koncepcja modernizacji ul. Sosnowej przewiduje budowę ulicy wraz z podwyższonymi 

skrzyżowaniami spowalniającymi ruch i wybudowaniem kanalizacji deszczowej oraz po 

jednej stronie chodnika. 

 

Mieszkaniec – Czy ul. Kujawska będzie wykonana, na odcinku wzdłuż torów do ul. 

Tartacznej ? 

 

Mieszkaniec – Kiedy zostanie wykonane oświetlenie w ul. Cisowej ?  

 

V-ce Burmistrz MiG – w/w sprawy na chwilę obecną nie są przewidziane do realizacji. 

 

Mieszkaniec – Jaki jest koszt budowy ul. Sosnowej ? 

 

V-ce Burmistrz MiG – modernizacja ul. Lipowej wraz z budową kanalizacji deszczowej, 

budową chodnika i ścieżki rowerowej, to koszt w wysokości ok. 3 mln zł.  

Trzeba dokonywać ciągłych wyborów, co realizować w pierwszej kolejności ? Gmina musi  

dokończyć rozpoczęte już duże inwestycje, na które otrzymała dofinansowanie z UE. To 

priorytetowe sprawy dla Gminy. Nie oznacza to jednak, że nic nie zostanie wykonane w 2012 

r. na terenie Sołectwa Kujawska. Zostanie przedłużona ul. Haska i Rzymska w kierunku do 

ul. Kujawskiej, nastąpi wpięcie kanalizacji do świetlicy „Jagódka”.  
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Mieszkaniec – Czy z terenu Parku Przemysłowego, z ul. Unii Europejskiej nadal będzie 

wyjazd na drogę krajową nr „10” ?  

 

V-ce Burmistrz MiG – będzie wyjazd z ul. Kujawskiej i ul. Unii Europejskiej w kierunku 

drogi krajowej nr „10”. 

 

Mieszkaniec – jak będzie zaprojektowana ul. Kujawska i na odcinku od rowka w kierunku ul. 

Haskiej ? Gdzie można obejrzeć ten projekt ? 

 

V-ce Burmistrz MiG – projekt dostępny jest w UMiG.   

 

Mieszkaniec – Czy powstanie metropolia bydgosko – toruńska ?  

 

V-ce Burmistrz MiG – nie wiadomo,  ponieważ Miasto Bydgoszcz nie może się w tej 

sprawie porozumieć z Miastem Toruń. Bydgoszcz ma aspiracje, aby powstała metropolia ale 

bez udziału Torunia, tylko z Gminami ościennymi. Planowane jest spotkanie Prezydenta 

Torunia p. Zalewskiego z Prezydentem Bydgoszczy z p. Bruskim. Nie wiadomo jednak czy i 

kiedy dojdzie do skutku.  

 

Mieszkaniec – Marszałek niesprawiedliwie dzieli środki unijne, bo można zauważyć, że 

najwięcej zyskuje na tym Miasto Toruń. 

 

V-ce Burmistrz MiG – jest to zauważalne, chociaż nasza Gmina otrzymuje dofinansowania 

na różne inwestycje ze środków unijnych.  

Dodała, przy tym, że wciąż jeszcze nie zostało wykonane Studium wykonalności dla projektu 

BiT City, które Urząd Marszałkowski zlecił warszawskiej firmie, w Solcu Kujawskim , w tym 

dla wiaduktu kolejowego.  

 

p. Szczęsna – kiedy zostanie wykonany dojazd do ostatniej posesji w ul. Sosnowej ? Nr 

posesji, przy której mieszka, nie widnieje w księgach w Starostwie Powiatowym.  

 

V-ce Burmistrz MiG – zaprosiła p. Szczęsną na spotkanie do UMiG, w celu wyjaśnienia tej 

sprawy.  

 

p. Urbaniak – dziury w ul. Kujawskiej i ul. Średniej, dlaczego ulice te są równane tylko raz 

do roku ? 
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B. Białkowska – mamy problem z równaniem drogi, są to kosztowne zadania dla Gminy i 

krótkotrwałe, bo w wielu przypadkach zaraz po równaniu są one ponownie rozjeżdżane przez 

samochody ciężarowe. 

 

V-ce Burmistrz MiG – odcinek ulicy Kujawskiej i Średniej nie jest w aż tak bardzo złym 

stanie. Dodała, że w momencie kiedy zostanie wybudowana ul. Haska i Rzymska ruch 

samochodów ciężarowych w ul. Średniej powinien się zmniejszyć.    

 

P. Ograbek – na rogu ul. Kujawskiej i ul. Objazdowej, znak „STOP” jest niewłaściwie 

ustawiony w pobliżu przejazdu kolejowego. 

 

B. Białkowska – znaki drogowe na terenie miasta są zatwierdzane przez osoby 

odpowiedzialne za organizację ruchu. Znak STOP jest prawidłowo postawiony, ponieważ na 

drodze w tym miejscu jest łuk, wejście do parku oraz ścieżka rowerowa.  

Dodała, że w ul. Lipowej zostało uporządkowane pobocze, będzie bezpieczniej dla dzieci 

idących do szkoły. Ponadto zostaną postawione znaki informujące o poruszaniu się tą drogą 

dzieci. Podobne zostaną postawione w ul. Kujawskiej, w kierunku do drogi krajowej nr „10”  

 

Mieszkanka – skoro w ul. Lipowej planowane jest powstanie wysepek świetlnych w pobliżu 

skrzyżowania, to jak w tym miejscu przejadą TIR-y ? 

Na ul. Młyńskiej świecą tylko dwie lampy. 

 

B. Białkowska – tiry przejadą tą ulica, jednak będą musiały zwolnić przed skrzyżowaniem. 

 

V-ce Burmistrz MiG – oznakowanie na terenie miasta wynika z organizacji ruchu i Gmina 

nie ma na to wpływu. Bywa, że monitujemy o zmianę organizacji i dostajemy odpowiedź 

odmowną. 

 

p. Ograbek – potrzebny monitoring na terenie miasta. Wandale malują elewacje sklepów.   

 

V-ce Burmistrz MiG – może uda się wykonać monitoring w ramach budowy sieci 

szerokopasmowej.   

 

p. Urbaniak – postawić znak ograniczający prędkość w ul. Kopernika. 

 

B. Białkowska – w drodze tej są dziury więc kierowcy i tak muszą zwolnić.  
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Mieszkanka – Czy i kiedy będzie uruchomiona przeprawa promowa przez Wisłę ? 

 

V-ce Burmistrz MiG – proces powstania przeprawy jest w toku. Na 4 listopada br. 

zaplanowano spotkanie u Marszałka Województwa, w celu podjęcia dalszych decyzji w tej 

sprawie.  

Dodała, że Gmina podpisała również porozumienie na partycypowanie w kosztach budowy 

drogi Chrośna – Nowa Wieś Wielka.  

 

A.Ciesiółka – zaprosił mieszkańców sołectwa do uczestniczenia w festynie osiedli i sołectw 

w dniu 22.10.2011 r. Rozpoczęcie o godz. 9.30 w OSiR-e. 

Podziękował zebranym za udział w zebraniu i zamknął zebranie o godz. 19.00.  

   

    

 

 

Protokołowała                                                   Przewodniczący Rady Sołeckiej Soł. Kujawska 

Katarzyna Ciudzińska                                                           Andrzej Ciesiołka 
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Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

   

 

    

   

 

 

 

 

 


